
 

 

KOMISE RADY MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA 4 – MA21 

ZÁPIS Z 2. ZASEDÁNÍ 

 
konaného dne 29. listopadu 2023 od 17.00 hodin v zasedací místnosti  

Úřadu městské části Praha 4 v 9. patře. 

 

 

Přítomní členové komise: Mgr. Petra Rejchrtová, Ing. Radek Lacko, Michal Kozlíček, Irena Michalcová, 

PhDr. Petr Kučera, Patrik Opa, MBA. 

 

Omluveni: Jana Svatá, Mgr. Eva Benešová, Mgr. Tomáš Kaplan 

 

Hosté: Mgr. Petr Štěpánek, CSc., Martin Veselý, RNDr. Tomáš Hrdinka, Ph.D. 

 

 

I. Zahájení, schválení programu komise 

 

Přivítání účastníků předsedou komise, panem Kučerou; představení nové tajemnice, paní Kocmanové. 

 

Hlasování o návrhu programu: pro 6, proti 0, zdržel se 0. 

 

 

II. Zpráva o činnosti MA21 v roce 2023 a náměty ke zlepšení aktivit pro rok 2024 s ohledem na 

návrh rozpočtu na rok 2024 

 

1) Představení čtyř zásadních programů odpovědným radním panem Hrdinkou, konaných v roce 2023: 

 

 Den zdraví – přesunutí oproti loňskému roku  od Arkád Pankrác před DBK – nebylo ideální 

 Den Země v Centrálním parku Pankrác 

 Záhonky pro školky – účastnily se 4 MŠ, zájem pro rok 2024 projevily další 3 MŠ – evidentní ohlas 

(pěstování na vyvýšených záhonech, workshop – zahradnické listy, divadélko + prezentace  

a ochutnávka plodů) 

 Monitoring ovzduší u škol (meteo + imise) – ZŠ Jižní a ZŠ Filozofská. Finančně nejnáročnější, 

možnost propojení s aplikací, výsledky dostupné pro veřejnost. Odlišný přístup obou škol: 

o ZŠ Jižní – využito jen jako prohlížeč měření hodnot pro žáky pro rozhodnutí venkovních 

pohybových aktivit, 

o ZŠ Filozofská – projektu se ujal místní fyzikář, data statisticky zpracována žáky plus 

pedagogické hodnocení spolupráce v kolektivu (p. Hrdinka předvedl ukázku prací na 

tabletu - p. Štěpánek vyžádal prezentaci k poslání přílohou) 

 

Paní Rejchrtová – dotaz ke stanicím, měření před školami, projevení zájmu o zapojení se. Pan Hrdinka 

informoval o umístění a typu stanic; zjistí, zda je možné fyzické (mobilní) měření před školou. 

 



Pan Hrdinka doporučil držení těchto 4 akcí i pro rok 2024. Pan Opa zmínil důležitost zapojení 

finančních sponzorů ze soukromého sektoru, paní Rejchrtová doporučuje udělat výběr vhodných 

sponzorů s nevazbou na ÚMČ P4. 

 

2) Představení participativních akcí, koordinovaných v tomto roce v rámci MA21, panem Veselým: 

 

Jaro 2023 

13. června 2023 - GENEREL PODOLÍ – ZŠ Nedvědovo náměstí od 18.00 hod. 

20. června 2023 - ZÁTIŠSKÝ POTOK – procházka od kostela Panny Marie Královny míru od 18:00 hod. 

22. června 2023 - SÍDLIŠTĚ ANTALA STAŠKA – v ZŠ Poláčkova od 18:00 hod. 

28. června 2023 - ULICE PUJMANOVÉ – v prostorách spolku Baobab, Pujmanové 1219/8 od 18:00 hod.  

 

Podzim 2023 

12. října 2023 – ulice Pujmanové – ZŠ Horáčkova od 18:00 

31. října 2023 – generel Podolí – ZŠ Nedvědovo náměstí od 18:00 

1. listopadu 2023 – sídliště Antala Staška – ZŠ Poláčkova od 18:00 

 

 

 Spolupráce s ČZU – přírodně-rekreační potenciál údolí Zátišského potoka. 2-3/23 online anketa, 6/23 

procházka údolím, diskuse o možných intervencích, 11/23 odevzdání ideové krajinářské studie. Na 

příští rok jsou v rozpočtu navrženy peníze na realizaci naučné stezky. Důležitá je spolupráce 

s Prahou 12. 

 Generel správy a rozvoje veřejných prostranství dolního Podolí. Na generel naváže podrobnější 

koncepce pro jižní předpolí Podolské vodárny (zadáno). Na dotaz paní Rejchrtové, do jaké komise šel 

návrh, informuje pan Veselý, že ještě do žádné, protože byl teprve před několika dny interně odevzdán. 

 Generel správy a rozvoje veřejných prostranství na sídlišti Antala Staška – celková koncepce, plán 

obnovy po celých úsecích / etapách, plánování výsadby v rámci výstavby – obnova zeleně – vytipovat 

vhodnou výsadbu (druh i umístění) v rámci vyhlídky do budoucna. Pan Štěpánek upozorňuje, aby se 

postupovalo opatrně, a doporučuje dynamický plán – plošné řešení v minulosti přineslo velkou vlnu 

nevole. Paní Rejchrtová žádá zpracování plánu pro vizualizaci a plánování výměny stromů dostat před 

odsouhlasením. Též předem ověřit stavy starých sítí, rozvodů tepla – koordinace s ostatními 

institucemi – započítat do plánů realizace. Ujištění panem Veselým, bylo konzultováno se správci sítí. 

Pan Štěpánek připomíná holistické uvažování při výsadbě. 

 Spořilov, Bělčická – další projekt ve spolupráci s ČZU – zhodnocení možností 

revitalizace parku - pracovní výstupy budou koncem ledna 2024. 

 Revitalizace ulice Pujmanové, pěší zóna – hotová a odevzdaná koncepční studie. Pan Štěpánek dotaz 

na zpracovatele (atelier Viktor Tuček) a kde můžeme vidět – pan Veselý informuje, že již je zveřejněno 

na webu MČ. Výhledově se přidají i vnitrobloky. Studie definuje cílový stav a může být v komisi 

představena začátkem příštího roku.  

 Začátkem příštího roku mohou být představeny i další výstupy, které jsou či budou dokončeny během 

listopadu/prosince (generel Podolí, generel sídliště Antala Staška, studie údolí Zátišského potoka). 

 

Závěrem diskuze je doporučení zasílat informace o těchto plánech předem – viz pozvánky na jednotlivé 

komise. Dohodnuto zaslání odkazů na studie členům komise spolu se zprávou o pokroku pro rok 2024.  

 

Doporučený postup pro schvalování studií:  

1. projednání s veřejností + zvát členy komise  

2. úpravy na základě připomínek občanů  

3. předložení na komisi MA21 

 

Plánované participativní akce na rok 2024: 

 

 park Bělčická – diskuse nad výstupy ČZU (2/24), následně diskuse nad rozpracovanou krajinářskou 

studií revitalizace parku (9-10/24) – obě akce v Gymn. Postupická 

 



 Horáčkova – zadat studii – diskuse s obyvateli nad konkrétními možnostmi řešení (v ZŠ Horáčkova). 

Nutný podklad dendrologický posudek. Zpracuje INV MHMP. Optimisticky lze zadat na jaře, diskuse 

s občany nad možnosti řešení 9-10/24. 

 Humpolecká – na základě výsledků proběhlé participace nechat zpracovat krajinářskou studií 

revitalizace parku – diskuse nad studií 5-6/24. Varianta na místě nebo v ZŠ Poláčkova. 

 "Kavčí Hory" – rekreační propojení od Dvorců přes atraktivní skalní partie (Podolský profil, Dvorecké 

stráně) k parku Na Pankráci - semestrální spolupráce s ČZU 

 2-3/24 – úvodní online anketa – "pocitová mapa" 

 6/24 – procházka s diskuzí o možnostech řešení 

 parkování v ulicích nad Jezerkou  

- navazuje na diskusi o parkování v ulici Horní  

- rozšíření o sousední ulice, zpracování dopravně-urbanistické studie 

- úvodní konzultační setkání 2/24, představení návrhu jaro 2024 

 

 

Zmíněna nutnost ověřit, do kdy je třeba dodat zprávu MA21 o pokroku do rady MČ. Pokud letos, tak na 

poslední radu 13. prosince 2023 či až příští rok (s ohledem na ukončení aktivit společnosti CENIA (MŽP), 

pod kterou MA republikově spadá) – ověří pan Hrdinka. Dokument je třeba schválit radou. 

 

Usnesení: 

 

Komise místní Agendy 21 bere na vědomí proběhlé akce v roce 2023: ano 6, ne 0, zdržel se 0. 

Komise místní Agendy 21 bere na vědomí plán akcí pro rok 2024, představený odpovědným radním:  

ano 6, ne 0, zdržel se 0. 

 

 

 

III. Různé 

 

Ledárny – p. Hrdinka informoval, že MČ v roce 2022 zadala měření hluku z koncertů v Branických ledárnách, 

nelze sankcionovat mimo dobu nočního klidu, zákon o ochraně veřejného zdraví toto neupravuje – jediné 

účinné doporučení je řešit problematiku městskou vyhláškou. Příslušná vyhláška měla vzniknout na podkladě 

studie příkladů dobré praxe a následně vydiskutována u kulatého stolu zástupci všech dotčených subjektů, 

studie však nikdy nebyla zadána. Zatím neexistuje způsob, jak zákonně měřit hluk z hudební produkce, 

z čehož plyne možně zpochybnění zvukové studie. Doporučení je ve vyhlášce zvolit vhodné termíny 

a frekvence akcí, snaha o upravení hlasitosti mandatorní studií a vybavit koncertní místo zařízením na 

snižování hluku dle dobré praxe ze zahraničí. 

 

Návrh na setkání další komise v únoru 2024. 

 

 

 

V Praze, dne 4. 12. 2023. 

 

 

 

PhDr. Petr Kučera Kateřina Kocmanová  

předseda komise         tajemnice komise 

 


